

陳錦榮先生

Mr Clement CHAN Kam-wing



陳錦榮先生是香港立信德豪會計師事務所審計部董事總經理，也是香港會計師公會和英格蘭及威爾斯特許會計師公會資深會員。

陳先生 1981 年取得英國倫敦城市大學會計及財務學理學士學位，1994 年獲澳洲新南威爾斯大學頒發商業碩士學位。

陳先生曾經營其擁有之會計師行，1996 年該行與浩華會計師行合併，陳先生開始在浩華會計師事務所工作，其後晉升至浩華國際亞太地區董事會董事及浩華會計師事務所董事總經理職位。2009 年浩華與香港立信德豪會計師事務所合併後，陳先生出任審計部董事總經理。此外，陳先生自 2005 年起出任株洲中車時代電氣股份有限公司獨立非執行董事。

作為業界資深從業員，陳先生深受業界敬重，積極參與香港及國際性的會計準則制定及管治活動，貢獻良多。他曾擔任 2014 年度香港會計師公會會長，於 2013 至 2014 年出任亞洲及大洋洲會計準則制定機構組主席，並於 2003 年獲委任為北京 2008 年奧林匹克籌備委員會核數小組成員。陳先生現時是香港會計師公會審計專業改革專責小組成員，也是財務匯報局名譽顧問。

除了在其專業領域取得卓越成就，陳先生多年來擔任多項公共機構職務，曾任香港澳洲商會主席及董事會成員，現時是消費者委員會委員與轄下

Mr Clement Chan Kam-wing is the Managing Director of Assurance of BDO Limited. He is a fellow of the Hong Kong Institute of Certified Public Accountants (HKICPA) and the Institute of Chartered Accountants in England and Wales.

Mr Chan graduated from the City University of London in 1981 with a Bachelor of Science degree in Accounting and Finance, and was awarded a Master's degree in Commerce from the University of New South Wales (UNSW), Australia in 1994.

Mr Chan had operated his own accounting firm before merging it with Horwath & Co. in 1996. He had since been working at Horwath Hong Kong CPA Limited and rose to the positions of Asia Pacific Regional Director of Horwath International and Managing Director of Horwath Hong Kong. In 2009 the firm merged into BDO Limited and Mr Chan became the Managing Director of Assurance in the merged firm. Mr Chan has also been an Independent Non-Executive Director of Zhuzhou CRRC Times Electric Corporation Limited since 2005.

A highly respected practitioner in the industry, Mr Chan has actively participated in and contributed greatly to accounting standards setting and governance activities both in Hong Kong and at international level. He was the President of the HKICPA in 2014 and the Chair of the Asian-Oceanian Standard-Setters Group between 2013 and 2014. Mr Chan was also appointed as a member of the Auditing Team of the Beijing 2008 Olympics Organization Committee in 2003. He is now a member of the Audit Profession Reform Working Group of the HKICPA and an Honorary Advisor to the Financial Reporting Council.

宣傳及社區關係小組主席、證券及期貨事務監察委員會程序覆檢委員會成員、西九文化區管理局審計委員會成員、獨立監察警方處理投訴委員會成員、律師紀律審裁團成員。

陳先生大力支持教育發展，將其豐富專業知識和經驗用以培育下一代。他現時擔任新南威爾斯大學香港基金董事會董事、香港城市大學會計學系顧問委員會主席、香港浸會大學會計及法律系校外顧問、明愛專上學院工商管理學系顧問。此外，香港立信德豪會計師事務所多年來為香港公開大學李兆基商業管理學院會計學三年級學生提供多個實習名額。

為表揚陳錦榮先生對香港及本校之貢獻，現恭請副校長頒授榮譽大學院士榮銜予陳錦榮先生。

In addition to his professional undertakings and achievements, Mr Chan has served in a number of public interest bodies over the years. He was the Chairman and a Board Director of the Australian Chamber of Commerce in Hong Kong. Mr Chan is currently a Council member of the Consumer Council and the Chair of its Publicity and Community Relations Committee. He is also a member of the Process Review Panel for the Securities and Futures Commission, Audit Committee of the Western Kowloon Cultural District Authority, Independent Police Complaints Council and Solicitors Disciplinary Tribunal Panel of the Judiciary Administration.

Mr Chan has been very supportive of education development, sharing his substantial professional knowledge and experience to nurture the next generation. He now serves as Director of the UNSW Hong Kong Foundation Board, Chairman of the Departmental Advisory Committee for the Department of Accountancy at City University of Hong Kong, an external advisor of the Department of Accountancy and Law at Hong Kong Baptist University, and an advisor of the Department of Business Administration of Caritas Institute of Higher Education. In addition, BDO Limited has offered many internship places to Year 3 Accounting students of the OUHK's Lee Shau Kee School of Business and Administration for years.

In recognition of Mr Clement Chan Kam-wing's contributions to Hong Kong and the University, may I invite the Pro-Chancellor to present him with the Honorary University Fellowship.